
 
YMPÄRISTÖMINISTERIÖ   MUISTIO 
    19.2.2021 
 
 
 
 

Maankäyttö- ja rakennuslain 9. seurantaministerikokous   

        
 
Aika:  Perjantai 19.2.2021 klo 8:00-9:32 
Paikka:  Teams-kokous 
 
Osallistujat: 
 Ministeri Krista Mikkonen, pj. 
 Ministeri Thomas Blomqvist, poistui 9:23 

Ministeri Timo Harakka, saapui 8:07 
 Ministeri Jari Leppä, poistui 9.15 
 Ministeri Jussi Saramo 
    

Eav Anna Abrahamsson 
Eav Johanna Juselius 
Eav Timo Juurikkala 
Eav Henri Purje  

 Eav Teppo Säkkinen 
  
 Viranhaltijat:  

Juhani Damski, (YM) 
Annika Collin, (YM)  
Antti Irjala, (YM) 
Jaana Junnila, (YM) 
Lauri Jääskeläinen, (YM) 
Ulla Koski, (YM) 
Teppo Lehtinen, (YM)  
Kirsi Martinkauppi, (YM) 
Mirkka Saarela, (YM) 
Anna-Leena Seppälä, (YM) 
Anne Vanhanen, (YM) 
Irene Varila, (YM), sihteeri 
 
 
 

  
  



 
 

1. Kokouksen avaus 
 
 Puheenjohtaja, ympäristö- ja ilmastoministeri Krista Mikkonen avasi kokouksen ja totesi 
 osallistujat 
 

2. Edellisen kokouksen muistio 
 
 Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin.  

 
3. Jatkotyön aikataulu ja teemat 

   
Puheenjohtaja totesi, että 24.2.2021 pidettävän kokouksen lisäksi ei ole sovittuja 

 kokouksia.  
 

4. Keskusteltavat asiat 
 

Maapolitiikka 
 

Jaana Junnila esitteli maapolitiikan teeman osalta maankäyttösopimuksia ja -maksuja 
koskevat säännösehdotukset.  

 
Käytiin keskustelua mm. ylärajan perusteen muuttamisesta bruttoarvonnoususta 
nettoarvonnousuksi sekä 500 kerrosneliömetrin alarajan poistosta ja niiden vaikutuksista.  
 
Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että muutoksen vaikutuksia 
tarkennetaan ja keskustelua teeman osalta jatketaan. 
 

ELYjen tehtävät  
 

Anna-Leena Seppälä esitteli säännösluonnoksen Elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskuksen 
tehtävistä. 

 
Käytiin keskustelua esitetyistä muutoksista nykytilanteeseen verrattuna. 
 
Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että keskustelua jatketaan teeman 
osalta.  

 
Viherrakenne maakuntakaavoituksessa ja korvauskysymykset  
    

Jaana Junnila esitteli ehdotusta omasta korvaussäännöksestä metsänkäytön rajoituksille. 
 

 Käytiin keskustelua. 
  

Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että pykäläluonnoksen laadintaa 
jatketaan esitetyn pohjalta.  

 
Asemakaavan laatimisaloite, kumppanuuskaavoitus  
 

Antti Irjala esitteli asemakaavan laatimisaloite pykäläehdotuksen ja kävi läpi 
kumppanuuskaavoitusta. 

 



 Keskustelua käytiin mm. kumppanuuskaavoituksesta.  
  

Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että teeman osalta jatketaan 
keskustelua.  

 
 
 Asialistalla olleista teemoista jäi käsittelemättä saamelaisten oikeudet.  
 

 
5. Seuraava kokous 

 
Seuraavan kokous pidetään keskiviikko 24.2 klo 15.00-16.30.   
 

6. Kokouksen päättäminen 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 9:32. 


